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0. Heropening en mededelingen

De voorzitter heropent de vergadering om 20.10 uur en verwelkomt alle aanwezigen bij het vervolg 
35 van de commissievergadering Mobiliteit en Bereikbaarheid van 27 september 2021. Dit vervolg vindt 

in hybride vorm plaats. Er resteren nog twee agendapunten, waaronder de rondvraag aan 
gedeputeerde Olthof.

7 B-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur
40 7c. Conceptagenda Slimme en Schone Logistiek 

De heer Vonk (D66) zegt dat slim moet worden omgegaan met transport, zodat treinen, 
vrachtwagens en schepen niet met lege ruimten bewegen. Dat bespaart energie, tijd en geld. 
D66 deelt de bevindingen en de opgave uit de logistieke agenda en ondersteunt de ambities voor 

45 2030. Wel geeft de fractie nog een aandachtspunt mee. Begin deze maand werd het eerste elektrisch 
aangedreven binnenvaartschip in Nederland in gebruik genomen. Het schip heeft een verwisselbare 
accu. D66 is een groot voorstander van het stimuleren van transport over water, maar dit moet wel 
duurzaam zijn. Is het college van plan ook te investeren in duurzaam elektrisch varen en wil het 
faciliteren in de daarvoor benodigde infrastructuur? Hoe gaat het college zorgdragen voor de 

50 verduurzaming van de scheepvaart en het tegengaan van zeer vervuilende emissies?
D66 ziet uit naar de nadere uitwerking van de agenda, concrete uitvoering en de routekaarten.

De heer Terwal (VVD) bedankt, namens zijn fractie, de gedeputeerde en de ambtelijke ondersteuning 
voor de logisch opgebouwde en inhoudelijk heldere conceptagenda Slimme en Schone Logistiek. Het 

55 is goed dat het belang van logistieke knooppunten en het goederenvervoer wordt erkend door 
transport terecht te kwalificeren als de bloedsomloop van de economie.
De geschetste ontwikkelingen en de daaruit voortvloeiende opgaven, namelijk een 
toekomstbestendig transportnetwerk, verduurzaming, leefomgeving en digitalisering, herkent de 
VVD.

60 De ambities en acties, zoals beschreven in de conceptagenda, kan de VVD grotendeels 
ondersteunen. De fractie is verbaasd over de ook hier weigerachtige houding van de Provincie daar 
waar het gaat om investeren in nieuwe infrastructuur. De Conceptagenda komt met de juiste analyse 
voor extra goederenstromen in de provincie. In de toekomst worden knelpunten verwacht op de 
infrastructuur. De conceptagenda spreekt terecht de ambitie uit om deze knelpunten voor efficiënt, 

65 betrouwbaar en veilig transport zoveel mogelijk te minimaliseren.
Wordt met deze analyse en ambities niet aan wensdenken gedaan door te hopen dat een versnelde 
groei van wegvervoer in de Metropoolregio Amsterdam tot en met 2040 van maar liefst 52% allemaal 
kan worden opgevangen met onder meer een Modal Shift naar spoor- en vaarwegen en Smart 
Mobility? Met deze terughoudendheid om te investeren in nieuwe infrastructuur loopt het 

70 goederenvervoer in deze provincie op termijn vast.
De VVD heeft een kanttekening bij het stimuleren van gemeenten om zero emissiezones voor 
goederenvervoer in te richten. De fractie is niet tegen zero emissiezones, maar ze ziet graag dat de 
Provincie meer als regisseur optreedt om een lappendeken aan deze gemeentelijke en mogelijk 
provinciale zones te voorkomen. Hoe kijkt de gedeputeerde hier tegenaan?

75 Ziet hij een regiefunctie voor de Provincie weggelegd?
De VVD is blij dat voor een integrale en adaptieve benadering is gekozen. Het is goed dat de 
conceptagenda Slimme en Schone Logistiek meebeweegt met de elkaar snel opvolgende 
ontwikkelingen in de logistieke sector. Het is goed om te horen dat de sector en de vele bedrijven 
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die hierin werkzaam zijn, actief worden betrokken bij het opstellen en het verder uitwerken van de 
80 agenda.

Mevrouw Kuiper (CDA) kijkt uit naar de Agenda Slimme en Schone Logistiek. Het is fijn dat de 
conceptagenda voorligt. Er is niet over een nacht ijs gegaan voor het opstellen. Het CDA ziet het 
belang van een goede toekomstgerichte logistiek voor het bedrijfsleven. De agenda is samengesteld 

85 met de inbreng van vele betrokkenen. Noord-Holland is een sterke logistieke regio in West Europa, 
maar er zijn veel infrastructurele knelpunten voor het goederenvervoer. Er is werk aan de winkel.
Het wegvervoer zal tot 2040 met 52 procent groeien. Het is begrijpelijk dat wordt ingezet op meer 
multimodaal Kernnet goederenvervoer. Het moet als een infrastructurele basis gaan werken voor het 
bundelen van logistieke opgaven en voorzieningen. De zorg van mevrouw Kuipers zit niet in de 

90 formulering van de ambities, maar in de betaalbaarheid voor het bedrijfsleven en de snelheid 
waarmee uitvoering kan worden gegeven aan de ambities. Naast zorg is er ook sprake van 
optimisme. In deze agenda valt ook te lezen hoeveel zaken al in gang zijn gezet.
Het CDA vindt de vier hoofdopgaven in de agenda reëel. Er is helder uiteengezet wat Provincie 
Noord-Holland gaat doen, samen met de vele partners, die nodig zijn om de noodzakelijke stappen 

95 te kunnen maken. De routekaart met de te ondernemen acties op middellange en lange termijn is 
een goed instrument. Goed ook dat het adaptief is. De voortgang wordt ook gemonitord.
Het CDA is zeer positief over deze conceptagenda, die van een omvangrijke en complexe opgave een 
vertaling biedt waar de Provincie Noord-Holland de komende jaren op in zal zetten om voor de 
toekomst een slimme en schone logistiek te kunnen verwezenlijken. Een compliment voor de 

100 gedeputeerde en allen die hieraan meewerkten.
De Provincie gaat niet overal over. Is er in alle samenwerkingsverbanden, de veelheid aan 
gezamenlijke projecten en het feit dat iedereen er belang bij heeft om bij te dragen aan een slimme 
en veilige logistiek, een directere manier om de benodigde effecten te bereiken?

105 De heer Mangal (DENK) vervangt collega Koyuncu en leest diens tekst voor.
In de afgelopen jaren zijn er verschillende regionale en landelijke samenwerkingsverbanden 
ontstaan. Het is een behoorlijke klus om te komen tot een schone en slimme logistiek. Een bijdrage 
van vele spelers is daarbij nodig. Het lijkt de fractie van DENK behoorlijk lastig om deze 
samenwerkingsverbanden alle in dezelfde richting te sturen, onderling af te stemmen en de nauwe 

110 samenwerking soepel te laten verlopen. Hoe verloopt dat momenteel? Hoe ervaart de gedeputeerde 
de onderlinge samenwerking en communicatie in en tussen al deze samenwerkingsverbanden? Hoe 
verenigd is men in zoveel verschillende belangen? Hoe kunnen zoveel partijen zich verenigen in dit 
geheel?

115 Mevrouw Doevendans (PvdA) merkt op dat de PvdA blij is met het voorliggende stuk. De 
conceptagenda laat zien hoe groot de uitdaging is op verschillende terreinen en waar we met elkaar 
voor staan. Complimenten voor iedereen die aan de agenda werkte. De conceptagenda laat zien hoe 
complex het is, maar ook dat er veel mogelijkheden zijn. De PvdA staat achter de aanjaagfunctie en 
de verbindende rol van de Provincie.

120 Aan de routekaart wordt gewerkt. De PvdA is blij dat de Staten goed op de hoogte worden 
gehouden. Het is belangrijk om de Staten vroegtijdig te betrekken, juist omdat ontwikkelingen zo 
complex zijn en er op veel verschillende vlakken aan knoppen gedraaid gaat worden. Veiligheid is 
heel erg belangrijk en het gebruik van kansen van slimme mobiliteit binnen de logistiek. 

125 De heer Dessing (FvD) ziet een duidelijke koppeling met het Regionaal Mobiliteitsplan, met name als 
uitwerking van CO2-doelstellingen. Het is een leesbaar en overzichtelijk document. De ambities, 
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namelijk robuust, betrouwbaar, veilig en diversiteit van de vervoersmodaliteiten, kan FvD 
ondersteunen. Van de Modal Shift is de fractie minder voorstander. Dat dwingt vervoerders en 
transporteurs om aanpassingen te doen die enorm veel geld kosten. Ze staan al voor enorme 

130 uitdagingen. De groei van transport vereist dat er een netwerk is waar ruimte is voor nieuwe 
infrastructuur. FvD heeft er moeite mee dat er onvoldoende middelen, voertuigen en alternatieve 
brandstoffen zijn om de Modal Shift voor met name waterstof te kunnen faciliteren. Dat is het 
grootste bezwaar van FvD in dit document. FvD is niet tegen slimme, innovatieve en milieubewuste 
transport. De bedrijven hebben het al moeilijk met het bijmengen van biobrandstof en het vergt 

135 enorme investeringen. De versnelling voor verduurzaming ziet FvD niet zitten, maar voor het overige 
kan FvD zich grotendeels in het document vinden.

Mevrouw Van Geffen kijkt via de bril van het VVD-programma naar de Actieagenda Logistiek en is er 
dan blij mee. Economische ontwikkeling is goed in balans met andere uitdagingen zoals 

140 duurzaamheid. Transport vergelijken met de bloedsomloop van een lichaam is een goede 
vergelijking, want zonder transport staat alles stil.
Mevrouw Van Geffen kan zich bij de kritische opmerkingen van de heer Terwal aansluiten.
Op pagina 17 staat bij de derde ambitie: in balans met de leefomgeving. Dit is een lastig meetbare 
ambitie. Wanneer is het goed of niet goed?

145 In de aanloop naar deze agenda is met partijen uit het bedrijfsleven gesproken. Welke partijen zijn 
dat geweest en waarom specifiek die partijen? 
Ten aanzien van pagina 25 vraagt mevrouw Van Geffen de gedeputeerde om oog te hebben voor de 
kleinere vervoerders, die niet dezelfde investeringen kunnen doen in duurzaamheid en die niet de 
nieuwste systemen hebben voor veilige routes.

150 Voor hubs dacht mevrouw Van Geffen aan opdrachtgeverschap van grote bedrijven. Als de grote 
bedrijven gaan bestellen via hubs en bundeling van pakketten afdwingen dan gebeurt er iets anders 
dan wanneer je als provincie alleen inzet op de transportbedrijven zelf.
Wat vindt de gedeputeerde van deze aanvullingen?
Mevrouw Van Geffen doet de suggestie om ook West Friesland, de WFO in Zwaagdijk en de 

155 Houtribdijk mee te nemen in de bepaling van het nieuwe Kernnet. In het voorliggende stuk is die 
regio buiten beeld. De MRA kan op termijn worden ontlast door de Westfrisiaweg op te nemen in het 
Kernnet. Laat het onderdeel zijn van de goederenstroomanalyses, die nu worden gemaakt.

De heer Jensen (JA21) bedankt de gedeputeerde en zijn ambtelijke ondersteuning voor deze agenda. 
160 Het stuk schetst een mooi beeld van de provinciale ambities voor de logistiek in Noord-Holland. 

JA21 steunt deze ambities. Wat JA21 betreft zijn er nog wel wat vraagtekens. De knelpunten op de 
wegen en kosten voor transportsector zouden opgelost moeten worden door vervoer over water. 
JA21 is geen tegenstander van vervoer over water. Ook de heer Jensen mist de Fastline Ferry van 
Amsterdam CS naar IJmuiden. Dat is goed voorbeeld van snelvervoer, dat het wegennet ontlast. 

165 De verwachting is dat containervervoer in de toekomst juist vaker over de weg zal gaan omdat 
wegverkeer sneller verduurzaamd kan worden dan watervervoer. In hoeverre kunnen ondernemers 
worden overtuigd om vervoer op een andere manier te laten plaatsvinden? Via water vereist een 
nieuwe manier van werken en denken van ondernemers, die in hun achterhoofd de hoge kosten 
zullen meenemen, die deze Agenda met zich mee brengt.

170 Hoe haalbaar en hoe wenselijk zijn zero emissiezones? Verduurzamen van vervoer is sympathiek. De 
investering vraagt veel van ondernemers, koeriersdiensten, aannemers en winkeliers. In Amsterdam 
zijn er al dergelijke zones, waardoor aannemers bepaalde klussen niet meer aannemen.  
Particulieren kunnen hybride of elektrische auto’s aanschaffen, maar die zijn heel duur. Het invoeren 
van dergelijke zones kan ervoor zorgen dat automobilisten de stad niet meer in kunnen. Om 
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175 elektrische auto’s te wensen, zal er ook moet worden geïnvesteerd in laadpalen. De enorme druk op 
het elektriciteitsnetwerk baart JA21 enorme zorgen. Is het netwerk in Noord-Holland in staat om de 
ambities van deze Agenda waar te maken? In hoeverre gaat dit meer tijd en geld kosten?

Statenlid Kostic (PvdD) spreekt complimenten uit voor het werk dat is verzet. De PvdD kan zich 
180 vinden in de constatering dat goederentransport en -logistiek schoner en groener moet. Het moet 

schoon en groen en anders moet het maar minder. In de analyse is de erkenning dat er grenzen aan 
de groei zijn. 
Het is goed dat allereerst wordt ingezet op het vermijden van transportbewegingen. De PvdD-fractie 
heeft haar bedenkingen bij de toelichting op bijvoorbeeld opgave 3. Leefbaarheid wordt 

185 meegenomen, maar twee zaken ontbreken. Er wordt weer gesproken over balans. Het wordt 
gedefinieerd als dat goederenvervoer moet kunnen worden geaccommodeerd, vanwege het 
economisch belang. De Provincie kan niet oneindig lang groei blijven accommoderen. De grenzen 
moeten duidelijk zijn.

190 Bij interruptie vraagt mevrouw Van Geffen of Statenlid Kostiç de vergelijking van transport met de 
bloedsomloop van het lichaam deelt en dat zonder transport alles stil staat.

Statenlid Kostic (PvdD) zegt dat zonder gezondheid en natuur alles stilstaat. Dan komt de rest.

195 Bij ambities staat dat er voldoende milieuruimte gegarandeerd moet worden in de provincie voor 
goederenvervoer en logisitiek om bedrijven te kunnen accommoderen. Wat en wanneer is het 
voldoende? Graag ziet de PvdD hierop een tekstuele aanpassing. De fractie wil niet dat het straks 
weer aan burgers wordt overgelaten om groen, klimaat en gezondheid te beschermen.
De bio diversiteitsopgave en natuur wil de PvdD expliciet als belang meegenomen zien.

200 De druk op infra levert ernstige druk op natuur en dieren.
De reductie van negatieve effecten en overlast met tien tot dertig procent in 2030 is nogal een 
marge en ook veel te laat. De PvdD begrijpt dat er landelijke doelstellingen zijn, maar de Provincie 
heeft ook de verantwoordelijkheid om mensen te beschermen.
De primaire inzet van de Provincie zou het waarborgen van een gezonde en groene leefomgeving 

205 moeten zijn. Alleen binnen die kaders kan economische bedrijvigheid plaatsvinden.
De PvdD doet wee suggesties over de rol van de Provincie.
Stimuleer de transparantie over de ecologische voetafdruk van de sector. Onder Schone logistiek 
wordt verstaan het bijmengen van biobrandstoffen. De PvdD is tegen het bijmengen met 
biobrandstoffen. Er is te weinig duurzame biomassa om aan de behoefte te voldoen. Het risico 

210 bestaat dat het aandeel niet duurzame biobrandstof in de tank belangt. Herkent de gedeputeerde 
dat?
Bij samenwerking en input van andere actoren moet niet alleen actief input van grote bedrijven 
worden gevraagd, maar ook van de kleinere meer duurzame groene voorlopers. 

215 Mevrouw Van der Waart (GL) zegt dat GL blij is met de conceptagenda Slimme en Schone Logistiek.
De vier benoemde trends die leiden tot de hoofdopgave herkent GL heel goed. Ze zijn prima 
verwoord. GL is blij met verduurzaming en de aandacht die wordt gevraagd voor de leefomgeving.
Luchtvaart wordt in het geheel niet genoemd. GL ondersteunt de ambities. Onder verduurzaming 
leest de fractie dat wordt toegewerkt naar een reductie van 55 procent CO2-uitstoot in 2030.

220 GL signaleert twee belangrijke dilemma’s. Er moet niet alleen worden ingezet op vergroting van het 
aandeel van vervoer over water, maar ook op de verduurzaming ervan. GL vraagt of de beroepsvaart 
branche op schema ligt met de ambities met 20% reductie in 2024 ten opzichte van 2008,
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Het tweede dilemma is het binnenstedelijk bouwen. GL wil binnenstedelijk bouwen, Daar hoort bij 
dat er duidelijke normen en regels zijn om ervoor te zorgen dat het logistieke niet wordt dichtgezet.

225 GL ziet de complexiteit van de opgave en samenwerking. De inzet van de Provincie kan nog sterker 
worden aangezet. Ze moet duidelijk aangeven wat wordt verwacht van de verdichtingsopgave met 
normstelling en als aanjager van verduurzaming juist van vervoer over water. GL sluit zich aan bij de  
oproep van de PvdD over transparantie van de footprint.
GL kijkt uit naar de invulling van de routekaarten en hoopt deze punten daarin terug te zien. GL kijkt 

230 uit naar de definitieve versie van de Agenda, met een update van bijlage 5.

De heer Klein (CU) vindt vervoer en logistiek een belangrijk onderwerp. Het heeft veel invloed op de 
ruimtelijke ontwikkeling en het raakt aan doelen rondom klimaat en leefomgeving. Het is goed dat 
de Provincie een agenda maakt en hoe zij daarin haar rol pakt. Deze agenda biedt voor de CU een 

235 goede basis. Dat volgens de analyse de behoefte aan goederenvervoer zal toenemen, is een punt dat 
de CU-fractie herkent, maar waar ze zich niet per definitie bij neer zou willen leggen. Het is geen 
autonome ontwikkeling. Dat mag duidelijk in de ambities naar voren komen. De Ladder voor 
Duurzaam Vervoer wordt wel genoemd als het gaat over eigen investeringen in de infrastructuur, 
maar niet in de ambities. Kan de gedeputeerde het doel om de behoefte aan vervoer te verminderen 

240 toevoegen aan de ambities?
De andere ambities wijzen in de goede richting, maar ze gaan wel heel erg hoog over. De CU wil 
graag concrete doelen. Termen als ‘toekomstigbestendig transportnetwerk’ en ‘in balans met de 
leefomgeving’ zijn nog veel te breed. De negatieve effecten moeten met tien tot dertig procent 
worden teruggebracht. Is dat voldoende? Hebben we dan een balans met de leefomgeving? Dit moet 

245 specifieker worden ingevuld.
De CU kan zich vinden in de inzet van de Provincie. De fractie onderschrijft de opmerkingen die zijn 
gemaakt over duurzaam vervoer over water. Ze ziet uit naar de verdere invulling.

Gedeputeerde Olthof bedankt voor alle bijdragen en ook voor de geschetste dilemma’s. Het college 
250 herkent die op veel plekken. De gedeputeerde is blij met de complimenten. Hij geeft die graag door 

aan de auteur van het document en zijn vele collega’s. 
In een eerdere bijeenkomst is gesproken met onder meer VNO-NCW en andere partijen. Er zijn de 
nodige studies gedaan. In dit traject van de conceptagenda wordt gesproken met Provinciale Staten, 
gemeenten, ondernemers, bedrijven en verenigingen. Bij de eerste bijeenkomst viel het 

255 enthousiasme om mee te werken nog wat tegen. De komende tijd zal daarop de nodige inzet worden 
gepleegd.
Met collega Pels bezocht gedeputeerde Olthof in het Noordzeekanaalgebied een schip dat klaar was 
om elektrisch te varen. Er zijn eerste bewegingen. Het ombouwen van traditionele 
binnenvaartschepen naar elektrisch is een enorme opgave. Die is groter dan de doorlooptijd van 

260 vrachtauto’s. Vervoer over water zou een enorme kans zijn, maar het elektrificeren van het vervoer 
over de weg gaat sneller. De Provincie kan het vervoer over water stimuleren en zorgen dat er 
voldoende elektriciteit beschikbaar is om de schepen te laden, maar het is aan het Havenbedrijf 
Amsterdam en de bedrijven zelf om daarin stappen te gaan zetten. 
Het college sluit nieuwe infrastructuur niet uit. Dat staat ook niet in het stuk. SBAB (Samen bouwen 

265 aan bereikbaarheid) doet een studie naar nieuwe infrastructuur. Met deze opgave in deze groei in 
een omgeving waar steeds minder ruimte is voor nieuwe infrastructuur zal slim moeten worden 
nagedacht over de omgang met logistiek als de groei moet worden gefaciliteerd. Dat betekent niet 
automatisch dat er daarmee meer transportbewegingen zullen zijn. Met Smart Mobility kan 
bijvoorbeeld met vollere vrachtwagens worden gereden en niet met lege vrachtwagens terug. 
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270 Provincie Noord-Holland is partner in CargoLoop, waarin met een nieuwe techniek zonder 
vrachtwagens van Schiphol en Flora Holland naar het Westland kan worden gekomen. Geen enkele 
ontwikkeling wordt uitgesloten. Er zal maatwerk moeten worden geleverd. Op sommige plekken zal 
in nieuwe infrastructuur geïnvesteerd moeten worden. 
De zero emissiezones gelden vooral voor transport en vrachtvervoer. Het is gemeentebeleid. De rol 

275 van de Provincie is om te zorgen dat er landelijk beleid komt. Een werkgroep houdt zich daarmee 
bezig. De gedeputeerde is het eens met de heer Klein dat de ambities concreter zouden moeten zijn. 
Vaak is de provincie niet meer dan aanjager en regisseur. Over veel zaken gaat de Provincie niet.

Bij interruptie vraagt Statenlid Kostic (PvdD) het college om duidelijker te zijn in wat de ambities nu 
280 echt zijn, waarin de Provincie kan bijdragen en waar ze tegenaan loopt.

Gedeputeerde Olthof neemt die tip graag mee. Hij zou graag meer ambitie hebben en die ook 
realiseren, maar de provincie loopt ook tegen de grenzen van haar mogelijkheden aan. In de regierol 
ziet de gedeputeerde een faciliterende en stimulerende rol voor de Provincie. Alle portefeuilles 

285 werken hierin met elkaar samen.
Het college zou willen dat er een directe manier is om resultaten te bereiken. De bijdrage van de 
Provincie aan Cargoloop kan een gamechange zijn. Daarmee zullen er 3000 tot 5000 minder 
vrachtwagens per etmaal niet op de weg zijn.

290 Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) vraagt over de 52% groei in de MRA en het 
goederenvervoer of de gedeputeerde denkt dat het alleen met de Modal Shift en Smart Mobility kan. 
Er zal toch iets van nieuwe infrastructuur moeten worden aangelegd.

Gedeputeerde Olthof gaf eerder aan dat samen met SBAB wordt gekeken waar infrastructuur 
295 aangelegd zou moeten worden.

De heer Mangal maakt een terecht punt. Nederland is enigszins overgeorganiseerd. We zijn geneigd 
om voor van alles samenwerkingsverbanden op te richten. Duurzaamheidsambities zijn torenhoog.
De Agenda is ervoor om te zorgen dat al die samenwerkingsverbanden bij elkaar komen
Het is het vertrekpunt en leidraad voor waar we naar toe willen en hoe we dat gaan doen.

300 De Staten worden regelmatig meegenomen in de voortgang van de Agenda Slimme en Schone 
Logistiek. Er volgt een definitieve versie met een uitvoeringsagenda. FvD kan grotendeels akkoord 
gaan met de notitie, maar over verduurzaming zal een verschil van mening blijven bestaan. De 
ondernemers zitten echt op de ambitie om te verduurzamen. Dat is niet omdat de Provincie of 
gemeente ze daartoe verplichten. De Provincie moet wel zorgen, dat als ze dat stimuleert, alle 

305 voorzieningen aanwezig zijn. Het college heeft ook zorg over de snelle realisatie van het 
elektriciteitsnetwerk. 
Mevrouw Van Geffen vroeg naar de balans in de leefomgeving, net als Statenlid Kostiç. Het college 
heeft geleerd uit het verleden dat groei en economische ontwikkeling niet op zichzelf staan. Er moet 
oog zijn voor andere zaken zoals de leefomgeving, bio diversiteit en het klimaat.

310 Er is geen cijfer aan die balans te hangen. Wat is maximaal belastend? Wat vinden we normaal voor 
een leefomgeving? Een eenzijdige groei van de economie is niet mogelijk. 
De beperking in het ruimtelijk beleid zit in de vraag hoeveel bedrijventerreinen nog toegestaan 
worden en hoeveel transport nog over de infrastructuur kan. In de ruimtelijke 
transportmogelijkheden zitten straks de beperkingen. Dat kan ook de beschikbaarheid van 

315 biobrandstof zijn. De Provincie zal niet zeggen: U mag niet meer groeien. In ander beleid zitten ook 
grenzen aan de groei. 
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Bij interruptie vraagt Statenlid Kostiç (PvdD) hoe dan kan worden gesteld dat er voldoende 
milieuruimte gegarandeerd moet worden voor deze sector. Kan de gedeputeerde toezeggen dat dit 

320 genuanceerder wordt vermeld?

Gedeputeerde Olthof zegt dat ook aan milieuruimte grenzen zitten. Hij zal bekijken hoe dat in de 
definitieve versie beschreven kan worden. Kleine transportbedrijven worden ook meegenomen. Er 
kan veel worden geleerd van voorlopers.

325 In Duivendrecht is een hub gerealiseerd, waar bedrijven kunnen overschakelen. 

Bij interruptie merkt mevrouw Van Geffen op dat bijvoorbeeld de banken op de Zuidas heel veel 
bestellen. De bestellingen kunnen worden gebundeld in hubs. 

330 Gedeputeerde Olthof ziet dat ook op andere schaal bij de pakketbezorging in de steden. Gemeenten 
wordt gevraagd of zij het afval kunnen bundelen. Ook wordt gewerkt met Smart Mobility. 
De Westfrisiaweg en West-Friesland met alle bedrijvigheid worden meegenomen in de studie. Er 
wordt niets uitgesloten. Het is niet zo dat alleen wordt geïnvesteerd in Kernnet. 
De Fastline Ferry gaat vooral over personenvervoer en niet zozeer over logistiek. Op basis van de 

335 toegestane snelheid konden tijden niet worden gehaald. Fastline Ferry is niet de oplossing

Bedrijven zullen het als een probleem zien om de stap te zetten. Het is de taak van de Provincie om 
te helpen bij de verduurzamingsslag. Duurzaamheid zal uiteindelijk onderdeel worden van het 
inkoopbeleid van bedrijven. Het is ook de markt en de maatschappelijke verantwoordelijkheid voor 

340 de bedrijven zelf.
Bio diversiteit en natuur zijn opgenomen in het Perspectief Mobiliteit. Dat is de kapstok. Deze 
agenda is vooral gericht op logistiek. 

Bij interruptie vraagt Statenlid Kostiç om te benoemen dat er druk komt op bio diversiteit en natuur.
345

Gedeputeerde Olthof zegt toe dat bio diversiteit in het lijstje leefbaarheid terug zal komen. Klimaat 
is een andere. Voor de Modal Shift is het belangrijk om te zorgen dat de CO2-uitstoot naar beneden 
gaat. Het gaat erom dat wordt gezorgd dat Noord-Holland bereikbaar blijft en hoe zorg je ervoor dat 
de klimaatambities met elkaar worden gerealiseerd.

350 Op een aantal plekken trekt de Provincie aan de bel. Gedeputeerde Stigter is bezig om, met hulp van 
het Rijk, de druk op het energienetwerk op orde te brengen. Voor het investeren in 
waterstofinfrastructuur heeft de Provincie het Rijk nodig. De gedeputeerde begrijpt de discussie over 
biobrandstof. Als pas in 2029 een volledige waterstofinfrastructuur en elektriciteit kunnen worden 
gegarandeerd, is de vraag of de auto’s nog blijven rijden op diesel, of dat met het Rijk een afspraak 

355 wordt gemaakt over een tussenfase met hybride rijden op basis van biobrandstof. Wat is het minst 
slechtste om de tijd te overbruggen tot volledig elektrisch vervoer?

Bij interruptie vraagt Statenlid Kostiç (PvdD) om de voor- en nadelen van biobrandstof 
wetenschappelijk toe te lichten. Nu wordt biobrandstof geschaard onder schone logistiek.

360
Gedeputeerde Olthof belooft ernaar te kijken
GL stipte de luchtvaart aan. Goederenvervoer door de lucht is heel beperkt als men kijkt naar het 
totale logistieke palet. Een groot deel van de goederen gaat met passagiersvliegtuigen mee. De 
gedeputeerde bekijkt of er nog iets over gemeld kan worden.
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365 Op de vraag of de binnenvaart op schema ligt als het gaat over ambities zegt de gedeputeerde dat 
daarvan nog geen cijfers bekend zijn. Gedeputeerde kijkt na of er inmiddels cijfers zijn. Deze zullen 
dan worden gedeeld met de Staten. Hetzelfde geldt voor het transparant maken van de footprint.

Bij interruptie vraagt mevrouw Van der Waart (GL) of de Provincie een grotere rol kan pakken in de 
370 normstelling ten aanzien van binnenstedelijk bouwen en toch de flexibiliteit houden om ook 

logistiek over hoofdknooppunten te leiden.

Gedeputeerde Olthof zegt dat bij woningbouw wordt nagedacht over oplossingen met openbaar 
vervoer, zodat minder gebruik gemaakt hoeft te worden van de auto.

375
Mevrouw Van der Waart (GL) las dat juist met die verdichting het flexibel en beschikbaar houden van 
de logistieke hoofdstructuren en knooppunten op gespannen voet staat met binnenstedelijk 
bouwen. GL wil een aanjager zijn van binnenstedelijk bouwen. Er moet dan wel duidelijke 
regelgeving zijn zonder dat er conflicten komen ten aanzien van de capaciteit van logistieke 

380 infrastructuur ofwel de leefomgeving.

Gedeputeerde Olthof neemt het punt mee om er in het definitieve stuk wat meer woorden aan te 
besteden.
Recentelijk is het Perspectief Mobiliteit aangenomen door de Staten. Een van de uitgangspunten is 

385 om te zorgen dat er minder mobiliteit is. Als het er is dan moet het anders en beter. Dat geldt hier 
ook. Deze agenda omvat ambities om met minder vervoersbewegingen meer te vervoeren. Dat is 
nodig om Noord-Holland bereikbaar te houden. Concrete doelen moeten zeker specifieker. 

Bij interruptie vraagt de heer Klein (CU) om de opmerking ‘Het voorkomen van onnodig transport’ 
390 scherper te stellen. Er zal moeten worden gezocht naar manieren om transport in ieder geval te 

verminderen.

Gedeputeerde Olthof vindt het een terechte opmerking. Deze wordt meegenomen.

395 Tweede termijn: 

Mevrouw Kuiper (CDA) begrijpt dat er straks een Uitvoeringsagenda komt. Daarin zal worden 
aangelopen tegen zaken die minder snel gaan dan gedacht. Vandaar dat het adaptieve karakter zo 
belangrijk is.

400
De heer Mangal (DENK) wijst collega Terwal en Van Geffen erop dat een hoge bloeddruk met zwakke 
plekken in de aders kan leiden tot een aneurysma. Als het een hoofdader raakt, dan overlijdt de 
patiënt, gezien de snelheid waarmee kan worden gehandeld.

405 Bij interruptie vraagt mevrouw Van Geffen of de heer Mangal het met haar eens is dat transport als 
de bloedsomloop van het lichaam is en dat zonder transport alles stilvalt.

De heer Mangal (DENK) antwoordt dat dit klopt, maar de druk moet niet te hoog worden.
De gedeputeerde stelde dat deze agenda de leidraad is voor de vraag waar we naar toe gaan en hoe 

410 we daar moeten komen. De haven van Amsterdam heeft een zeer belangrijke rol binnen de logistieke 
sector. Tegelijkertijd is er een enorm woningtekort. Een van de ontwikkelingen op het gebied van 
woningontwikkeling is Havenstad. Hoe gaat dit samen met de toenemende logistieke activiteiten?
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Er zal nauw samengewerkt moeten worden met alle betrokken partijen. Kan de gedeputeerde de 
commissie inlichten over de samenwerking tussen partijen bij soortgelijke situaties, waarbij 

415 burgerbelangen (woonbelangen) botsen met commerciële belangen en de ambities van de overheid.
Wat zijn maatregelen die we treffen om ervoor te zorgen dat problemen voorkomen kunnen worden? 
Wie moet hier gaan schuiven met de Modal Shift?

De heer Dessing (FvD) bedankt voor de heldere beantwoording. Het is fijn dat de gedeputeerde het 
420 dilemma deelt dat de beperkte beschikbaarheid van alternatieve brandstoffen echt een punt is.

Zelfs de partijen die voor klimaattransitie zijn, zullen toch niet willen dat er uiteindelijk waterstof uit 
China met schepen moet worden geïmporteerd om aan de vraag te voldoen. Is een bescheidener 
ambitieniveau niet beter op zijn plaats in dit document?

425 Gedeputeerde Olthof zegt over het adaptieve karakter dat hij niet over een glazen bol beschikt. Bij 
de uitvoeringsagenda komen de dilemma’s naar voren, zoals financiële beperkingen, beperkte 
bevoegdheden. Daarom moet transparant worden gemaakt waar de Provincie wel over gaat.
De Uitvoeringsagenda zal op basis van de tijd en ontwikkelingen worden aangepast.
De overheid heeft geen commerciële belangen. De primaire opgave voor de overheid is om te zorgen 

430 dat er een gezond evenwicht is tussen alle facetten als economie, leefbaarheid, gezondheid, 
biodiversiteit en de klimaatambities. In de Randstad willen we een luchthaven, een 
basisstaalindustrie, een haven, woningen en ook een stiltegebied. Dat gaat knellen. Daarin zullen 
keuzes gemaakt moeten worden. Als Havenstad wordt gewenst, dan moet worden gekeken naar wat 
dat betekent voor bedrijvigheid.

435
Bij interruptie merkt de heer Mangal (DENK) op dat hij het anders bedoelde. Het gaat over de 
botsende burgerbelangen, de ambities van de overheid en commerciële belangen van derden.

Gedeputeerde Olthof kan geen antwoord geven op de vraag wie met de Modal Shift moet gaan 
440 schuiven. Met elkaar moet daarin een evenwicht worden gevonden. Er zullen ook grenzen moeten 

worden gesteld. Die zullen moeten worden bewaakt. Daarop moeten burgers kunnen vertrouwen.

Bij interruptie vraagt de heer Mangal (DENK) wat de leidraad is voor bewoners en bedrijvigheid.

445 Gedeputeerde Olthof antwoordt dat het een dilemma is. Het gaat om het vinden van evenwicht 
vinden tussen leefbaarheid en economische ontwikkeling en in dit geval transport.
Over het door de heer Dessing geopperde bescheiden ambitieniveau zegt de gedeputeerde dat er 
een opgave ligt. Dat is geen keuze. Het importeren van waterstof van China is geen optie. Er zullen 
manieren moeten worden gevonden om de doelstellingen te realiseren.

450
Bij interruptie vraagt de heer Dessing (FvD) of het ambitieniveau dan niet moet worden bijgesteld.

Gedeputeerde Olthof stelt dat niemand kan worden gedwongen om over te stappen op elektriciteit, 
als het niet beschikbaar is. De ambitie is niet zozeer een ambitie. Het is wat met elkaar moet worden 

455 gerealiseerd.

De voorzitter constateert dat het agendapunt voldoende is behandeld.
In het eerste kwartaal van 2022 komt de definitieve versie in deze commissie weer aan bod.

460
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8. Rondvraag gedeputeerde Olthof (Mobiliteit, Bereikbaarheid, Infrastructuur en Luchtvaart)
De vraag van de heer Deen is inmiddels schriftelijk beantwoord en de beantwoording is beschikbaar 
via iBabs.

465
Mevrouw Kuiper (CDA) informeert naar de voortgang in het rapport van Rijkswaterstaat over de N9, 
N99 en N250.

Gedeputeerde Olthof antwoordt dat Rijkswaterstaat een miljard euro structureel per jaar nodig heeft 
470 om aan onderhoud te doen. Alle nieuwe ambities en plannen zijn voorlopig in de ijskast gezet.

De Provincie wil graag bijdragen aan de Kogerdijk, maar het Rijk heeft er op dit moment geen geld 
voor. De N250 is een provinciale weg. De Provincie heeft daarin geïnvesteerd. Bekeken wordt hoe de 
doorstroming kan worden verbeterd. Daar waar het kan neemt de Provincie haar 
verantwoordelijkheid.

475
9. Sluiting
De voorzitter bedankt eenieder voor zijn of haar bijdrage.
De volgende vergadering staat gepland op donderdag 28 oktober in verband met de 
herfstvakantie.

480 De voorzitter sluit de vergadering om 20.20 uur.


